

MAY/MAI  
2020

# MAGAZINE **Eurhodip**

[www.eurhodip.com](http://www.eurhodip.com)

**EURHODIP NEWS**

**FOCUS**

**27<sup>th</sup> CONFERENCE 2020  
IN LEEUWARDEN**

**SPECIAL REPORT**

**EURHODIP QUALIFICATIONS**

**EURHODIP COMPETITIONS**

**HORIZONS**

# Leeuwarden

**27<sup>th</sup> EURHODIP CONFERENCE 2020**



THE LEADING HOTEL SCHOOLS IN EUROPE

# Content Sommaire



## 7 NEWS ACTUALITÉS

- New members 7
- Board of Directors Meetings 9
- EURHODIP Qualifications 10
- Conference Workshops Results 12
- ACCOR & EURHODIP 14
- EURHODIP Competitions 16
- International Gourmets Fair 18



### MAGAZINE EURHODIP

**Publication:** EURHODIP

**Rédaction:** Guillaume GARCIA

**Maquette:** Gráficas Guión

**Impression:** Gráficas Guión

**Crédits Photos:** Membres et partenaires Eurhodip.

### EURHODIP

**Siège social / Head Office**

Eurhodip AISBL  
40 rue Washington  
B1050 Bruxelles – Belgique



## 20 NEWS FROM OUR MEMBERS

- Guests on Earth: 20  
Sustainability in Hospitality.  
Dra. Elena Cavagnaro  
Stenden Hotel Management School
- International Congress 23  
Tourism in Islands:  
Dynamic and Challenges.  
Mrs. Cristina Oliveira &  
Mrs. Elena Pérez  
Universidad Europea de Canarias
- The Culinary 26  
Institute of Spain.  
Mrs. Carmen Claro Llach  
Mr. Álvaro Rodríguez García  
Escuela Superior de  
Hostelería de Sevilla
- A Jordanian Achievement 28  
on a Global Level.  
Dr. Muhsen Makhamreh  
Ammon Applied University College
- COTHM goes Cook your 30  
Future  
Mrs. Ursula Hummel  
Hotelfachschule Heidelberg
- Reunion in Heidelberg 32  
Mr. Pedro Oliver.  
Grupo Lezama Sevilla
- The First Female 34  
Hospitality Institute.  
HTML. Riyadh in Arabia Saudi.  
Mr. Mohammad Bsaiso
- In Memory of 37  
Robert Minasyan.  
Luis de Lezama
- Eurhodip students 38  
Success Stories



## 39 CONFERENCE 2019 IN ISTAMBUL

- Key Note Speakers 40
- Speakers 41
- Album photos 46
- Startup challenge 50
- EURHODIP awards 2019 52



## 53 CONFERENCE 2020 IN LEEWARDEN

- November 11th – 15th 2020 53  
Theme:  
"Game changers! Be part of it"



**Contact:** Guillaume GARCIA  
Tel: +34 673 83 25 19  
bruxelles@eurhodip.com





**HTMI**.Riyadh  
Hotel and Tourism  
Management Institute  
Switzerland

رؤية  
**2030**  
المملكة العربية السعودية  
KINGDOM OF SAUDI ARABIA

# The First Female Hospitality Institute HTMI. Riyadh in Saudi Arabia 2019

La premier Institut Supérieur féminin  
du tourisme et de l'hôtellerie  
HTMI. Riyad - Arabie Saoudite 2019



**Mohammad  
BSAISO**  
General Operator.

**"Our economy will provide opportunities for everyone – men and women, young and old – so they may contribute to the best of their abilities . . ."**

**Saudi women are yet another great asset. With over 50 percent of our university graduates being female, we will continue to develop their talents, invest in their productive capabilities and enable them to strengthen their future and contribute to the development of our society and economy."**

**Saudi Arabia Vision 2030**

*«Notre économie offrira des opportunités à tous - hommes et femmes, jeunes et moins jeunes - afin qu'ils puissent contribuer au mieux de leurs capacités.»*

*Les femmes saoudiennes sont encore un autre grand atout. 50% de nos diplômés universitaires étant des femmes, nous continuerons à développer leurs talents, à investir dans leurs capacités productives et à leur permettre de renforcer leur avenir et de contribuer au développement de notre société et de notre économie. »*

**Saudi Arabia Vision 2030**

**S**audi Arabia is taking strategic and proactive action to deliver two of its major goals outlined in Vision 2030: first, to lower the country's unemployment rate from 11.6% to 7%, and second, to increase women's participation in the workforce to 30% by 2030.

Since the announcement of Saudi Vision 2030 and a renewed and high-profile emphasis on job diversification, tourism and women's access to this job market, the Kingdom of Saudi Arabia has become one of the fastest growing markets anywhere in the world for the hospitality industry.

We are witnessing more and more females who are interested in the industry and are increasingly applying for job opportunities within the hospitality and tourism sector. We believe this is mainly due to better awareness across society of what hotels can offer in terms of careers and the great efforts from Saudi stakeholders in promot-

**L'**Arabie Saoudite prend des mesures stratégiques et proactives pour atteindre deux de ses principaux objectifs énoncés dans Vision 2030: premièrement, réduire le taux de chômage du pays de 11,6% à 7%, et deuxièmement, augmenter la participation des femmes au marché du travail à 30% d'ici 2030.

Depuis l'annonce de Saudi Vision 2030, l'accent a été mis à nouveau sur la diversification de l'emploi, le tourisme et l'accès des femmes à ce marché du travail, le Royaume d'Arabie Saoudite est l'un des marchés à la croissance la plus rapide au monde pour l'industrie hôtelière.

Nous voyons de plus en plus de femmes qui s'intéressent à l'industrie et sollicitent de plus en plus des opportunités d'emploi dans le secteur de l'hôtellerie et du tourisme. Nous pensons que c'est principalement dû à une meilleure prise de conscience dans la société de ce que les hôtels peuvent offrir en termes de carrière et aux grands efforts des acteurs saou-



ing employment within the industry, where the hospitality business has the most cultural mix impact, family spirit and daily challenge and learning experience.

Also, the advantage of working for multinational companies with expansions happening in the region, will give females opportunities to move and grow within it.

Due to the Saudi national transformation program and VISION 2030 that laid the above main goals, it is necessary to add the diversification of the economy where the tourism sector is an identified priority industry.

The Higher Institute for Tourism and Hospitality (HITH) is a Premier institute with three male branches located in the City of Riyadh "2009", Albaha "2013" and Jizan "2014". The institute is a Semi-Governmental project which based on a strategic partnership between the Al-Hokair Group for Tourism Development which is the name that has been related to hospitality and entertainment for decades in Saudi Arabia and the ( TVTC ) Technical and Vocational Training Corporation to serve the local communities and youth sector in Saudi Arabian cities. HITH engaged international hospitality and tourism standards through its associate membership in EurhoDip association and affiliate membership in UNWTO.

The Higher institute for Tourism & Hospitality has the initiative to launch the first hospitality training institute for females "Female Higher Institute for Tourism & Hospitality - HTMI. Riyadh" in line with this vision, the opening ceremony took place in October 17th, 2019 under the patronage of H.E. Minister of Labor and Social Development.

The initiative was launched to serve the local communities and youth from the female sector in Saudi Arabia and to provide them with the proper international qualifications from the international training operator "HTMI of Switzerland" to match with hospitality industry new requirements in line with international standards and we have state of the art facilities in our Institute with international standards in terms of Kitchen simulators, front desk, Restaurant and Rooms division simulators. All our trainees are Saudi Nationals with a desire to be part of this important and fast-growing service industry in Saudi Arabia."

diens pour promouvoir l'emploi dans l'industrie, où l'hôtellerie a le plus d'impact sur le mélange culturel, l'esprit de famille et le quotidien. C'est un défi et une expérience d'apprentissage.

De plus, l'avantage de travailler pour des sociétés multinationales en développement dans la région donnera aux femmes des opportunités de se déplacer et de se développer à l'intérieur du pays.

En raison du programme de transformation national saoudien et de VISION 2030 qui a établi les principaux objectifs mentionnés auparavant, il faut ajouter la diversification de l'économie où le secteur du tourisme est une industrie prioritaire identifiée.

L'Institut Supérieur du Tourisme et de l'Hôtellerie (HITH) est un Institut avec trois branches masculines situées dans la ville de Riyad «2009», Albaha «2013» et Jizan «2014». L'institut est un projet semi-gouvernemental qui repose sur un partenariat stratégique entre le Groupe Al-Hokair pour le développement du tourisme, qui est le nom associé à l'hôtellerie et au divertissement depuis des décennies en Arabie saoudite et la (TVTC) Corporation de formation technique et professionnelle pour servir les communautés locales et le secteur de la jeunesse dans les villes saoudiennes. HITH s'est engagé dans les normes internationales d'hôtellerie et de tourisme par le biais de sa qualité de membre associé de l'association EURHODIP et de membre affilié de l'OMT.

L'Institut supérieur du tourisme et de l'hôtellerie a l'initiative de lancer le premier institut de formation en hôtellerie pour les femmes «Institut Supérieur féminin du tourisme et de l'hôtellerie - HTMI. Riyadh conformément à la vision, la cérémonie d'ouverture a eu lieu le 17 octobre 2019 sous le patronage du Ministre du Travail et du Développement social.

L'initiative a été lancée pour servir les communautés locales et les jeunes du secteur féminin en Arabie Saoudite et pour leur fournir les qualifications internationales appropriées par l'opérateur de formation international «HTMI of Switzerland» afin de répondre aux nouvelles exigences de l'industrie hôtelière conformément aux normes internationales. Nous disposons d'installations de pointe dans notre Institut avec des normes internationales en termes de simulateurs de cuisine, de réception, de simulateurs de division de restaurant et de chambres. Tous nos stagiaires sont des ressortissants saoudiens désireux de faire partie de cette industrie de services importante et en croissance rapide en Arabie Saoudite. »

Cependant, chez HITH, nous prévoyons une nouvelle expansion et prospérité de l'industrie dans les années à venir, dirigées par le secteur





Though, we at HITH are expecting to witness further boom and prosperity in the industry within the years to come, led by the private sector, the impact of which will be revealed on the suburbs and developing zones, as well as the demand on Saudi manpower... Bearing this in mind, we have based our vision to support Saudi youth, not only by catering to the local market requirements, but also by preparing them to compete at international levels and to answer global needs.

With more and more women playing roles across businesses in the Kingdom, we are committed as a specialized institute to providing female trainees with the necessary skills and training to realize their potential and their ambitions.

Our training and development programs are world-class and industry leading. HITH is also focused on building the leaders of the future management development programs which offer fast-paced career progression. We want to help women progress to managerial and leadership positions.

<https://youtu.be/upGrbCITF2A>



privé, dont l'impact se révélera sur les banlieues et les zones en développement, ainsi que la demande de main-d'œuvre saoudienne. Sur la base de ce qui précède, nous avons fondé notre vision pour soutenir la jeunesse saoudienne, non seulement pour répondre aux exigences du marché local, mais aussi pour les préparer à une compétitivité internationale et à répondre aux besoins mondiaux.

Avec de plus en plus de femmes jouant un rôle dans les entreprises du Royaume, nous nous engageons en tant qu'institut spécialisé à fournir aux stagiaires les compétences et la formation nécessaires pour donner le maximum de leur potentiel et réaliser leurs ambitions.

Nos programmes de formation et de développement sont de classe mondiale et à la pointe de l'industrie. HITH se concentre également sur la formation des leaders des futurs programmes de développement de la gestion qui offrent une progression de carrière rapide. Nous voulons aider les femmes à accéder à des postes de direction.

<https://youtu.be/upGrbCITF2A>



# 2020 Leeuwarden

## 27th Eurhodip Conference



**GAME CHANGERS! BE PART OF IT!**

**Leeuwarden, The Netherlands 11-15 November 2020**



**Pre-register at [www.eurhodip2020.com](http://www.eurhodip2020.com)**